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Protokół nr IV/19

IV Sesja Rady Gminy Ornontowice

Obrady rozpoczęto 24 stycznia 2018 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 19:30 tego samego dnia.

Obecni według załączonej listy obecności - załącznik nr 1, 2,3 do protokołu.

Przewodnicząca Gminnej Komisji Wyborczej Pani Anna Wajszczyk, przystąpiła do uroczystego odczytania  
i wręczenia zaświadczenia o wyborze na radnego do Rady Gminy Ornontowice Pana Adama Widenki.
Przewodniczący Rady Gminy, wyjaśnił nowo wybranemu radnemu sposób złożenia ślubowania oraz odczytał 
treść roty:  „Wierny Konstytucji i Prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki radnego 
sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców ”.
Radny Adam Widenka wypowiedział głośno „Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg”. Poprzez złożenie ślubowania 
nowo wybrany radny uzyskał uprawnienia do wykonywania mandatu radnego.

W posiedzeniu wzięło udział 15 radnych.
Obecni:
1. Marian Blacha
2. Grzegorz Hawełka
3. Eugeniusz Kaczor
4. Aleksandra Krzemińska
5. Wojciech Kubicki
6. Łukasz Machulik
7. Zbigniew Machulik
8. Ryszard Milanowski
9. Henryk Nieużyła
10. Grzegorz Pałka
11. Sebastian Spyra
12. Patryk Szwechowicz
13. Katarzyna Walczak
14. Adam Widenka
15. Tadeusz Zientek

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
Przewodniczący  Rady  Gminy  powitał  obecnych  na  sesji  radnych  oraz  pracowników  Urzędu  Gminy, 
stwierdzając,  że  na  ustawowy stan  15-tu  radnych  obecnych  jest  15-tu  radnych,  wobec  czego  sesja  jest 
prawomocna.

2. Uwagi do porządku obrad.
W związku z brakiem uwag do porządku obrad punkt został wyczerpany.

3. Wystąpienie Starosty Powiatu Mikołowskiego.
W  przedmiotowym  punkcie  głos  zabrali:  Starosta  Powiatu  Mikołowskiego  Pan  Mirosław  Duży  oraz 
Wicestarosta  Pan  Tadeusz  Marszolik,  którzy  poruszyli  między innymi  kwestie  dotyczące:  kompetencji  
i  funkcjonowania  Powiatu,  budżetu  Powiatu,  współpracy  pomiędzy  Gminami  a  Powiatem, 
współfinansowania  różnego  rodzaju  zadań  inwestycyjnych,  służby  zdrowia,  szkolnictwa,  inwestycji  
drogowych, ochrony powietrza, komunalizacji mienia, bieżącego utrzymania dróg powiatowych.
Na zakończenie Starosta i Wicestarosta podziękowali za dotychczasową współpracę jednocześnie wyrażając  
nadzieję na dalszą jej kontynuację.

Kolejno  głos  zabrał  Wójt  Pan  Marcin  Kotyczka,  który  podziękował  gościom  za  przybycie  na  sesję 
i zaprezentowanie zebranym wszystkich najistotniejszych spraw związanych z funkcjonowaniem Powiatu.  



4. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
W  przedmiotowym  punkcie  Przewodniczący  Rady  przystąpił  do  głosowania  nad  przyjęciem  protokołu 
Nr III/18 z sesji, która odbyła się dnia 12.12.2018 r.

Głosowano w sprawie: przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska, Wojciech Kubicki, Łukasz 
Machulik, Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka, Sebastian Spyra, 
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

Protokół Nr III/18 z sesji, która odbyła się dnia 12.12.2018 r., został przyjęty jednogłośnie, bez uwag.

5. Sprawozdanie z działalności jednostek kultury za 2018 rok.
W pierwszej  kolejności  głos  zabrała  Pani  Aleksandra  Malczyk  –  Dyrektor  ARTerii  Centrum Kultury  i 
Promocji, która pokrótce przedstawiła zebranym sprawozdanie z działalności ARTerii za rok 2018 podając 
takie  informacje  jak:  działających  przy  jednostce  grup,  wynajmu  pomieszczeń,  prowadzonych  różnego 
rodzaju zajęć związanych z szeroko rozumianą kulturą, przeprowadzonych imprez kulturalnych, współpracy 
z Teatrem Naumiony, pozyskanych środków zewnętrznych na różnego typu zadania realizowane przez w/w 
jednostkę.

Idąc  dalej  głos  zabrał  Pan  Marcin  Wajszczyk  –  Dyrektor  Gminnej  Biblioteki  Publicznej  przybliżając  
zgromadzonym funkcjonowanie biblioteki  w roku 2018 tj.:  dostosowania jednostki  do wymagań RODO, 
ilości  wypożyczonych  książek,  imprez  bibliotecznych,  zajęć  dla  dzieci,  organizowanych  konkursów, 
organizowanych wystaw malarstwa i fotografii, szkoleń komputerowych oraz spotkań autorskich.

6.  Informacja o możliwościach pozyskania zewnętrznych środków na realizację zadań przyjętych w 
budżecie na rok 2019.
Informację o możliwościach pozyskania zewnętrznych środków na realizację zadań przyjętych w budżecie na 
rok 2019 przedstawiła Pani Beata Drobny – Naczelnik WRiI -  załącznik nr 4 do protokołu. 

Będąc  w  temacie  pozyskania  środków  zewnętrznych  –  z  pytaniem  do  Pani  Naczelnik  zwrócił  się 
Przewodniczący Rady, który poprosił o przybliżenie terminu realizacji projektu „Słoneczna Gmina”.
W odpowiedzi  Pani  Drobny poinformowała,  że  w/w  projekt  złożony w  pierwszym konkursie  otrzymał 
pozytywną opinię na etapie oceny formalnej a co dalej idzie podlega on jeszcze ocenie merytorycznej ale 
niestety nie można na razie podać przybliżonej daty kiedy ocena będzie miała miejsce.
Natomiast jeśli chodzi o drugi nabór to planowany termin rozstrzygnięcia konkursu to miesiąc sierpień br.

7. Sprawozdanie przewodniczących Komisji Stałych z prac między sesjami.
Przewodniczący Komisji  Stałych odczytali  kolejno protokoły z poszczególnych posiedzeń Komisji,  które  
odbyły się w miesiącu styczniu br. Do przedstawionych protokołów nie wniesiono uwag.

8.  Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał i ustaleń Rady.
W  tym  punkcie  Wójt  Gminy  odczytał  informację  o  realizacji  uchwał  Rady  Gminy  i  pracy  Zespołu  
Kierującego Urzędem Gminy między sesjami – załącznik nr 5,6 do protokołu. 

9. Informacja Wójta i Skarbnika Gminy o sytuacji finansowej Gminy.
W związku z brakiem pytań do przesłanego wraz z porządkiem obrad zestawienia dochodów – punkt został  
wyczerpany.



10. Podjęcie uchwał w sprawie:

a)  zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy na 2019 rok

Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Projekt szczegółowo omówiono na posiedzeniu komisji w dniu 23.01.2019 r.
Radni nie wnieśli uwag do w/w projektu uchwały.

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania.
Głosowano w sprawie: zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy na 2019 rok,

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska, Wojciech Kubicki, Łukasz 
Machulik,  Zbigniew Machulik,  Ryszard Milanowski,  Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka,  Sebastian Spyra,  
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

Uchwała  Nr  IV/22/19  w  sprawie  zatwierdzenia  planów  pracy  Rady  Gminy  na  2019  rok,  została 
przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   7   do protokołu.   

b) zatwierdzenia planów pracy Komisji Stałych Rady Gminy na 2019 rok

Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Projekt szczegółowo omówiono na posiedzeniu komisji w dniu 23.01.2019 r.
Radni nie wnieśli uwag do w/w projektu uchwały.

Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: zatwierdzenia planów pracy Komisji Stałych Rady Gminy na 2019 rok

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska, Wojciech Kubicki, Łukasz 
Machulik, Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka, Sebastian Spyra, 
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek.

Uchwała Nr IV/23/19 w sprawie  zatwierdzenia planów pracy Komisji Stałych Rady Gminy na 2019 
rok, została przyjęta jednogłośnie.  - załącznik     nr   8   do protokołu.  

c) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ornontowice,

Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Projekt szczegółowo omówiono na posiedzeniu komisji w dniu 23.01.2019 r.
Radni nie wnieśli uwag do przedmiotowego projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ornontowice,

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0



Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska, Wojciech Kubicki, Łukasz 
Machulik, Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka, Sebastian Spyra, 
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

Uchwała  Nr  IV/24/19  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Ornontowice, 
została przyjęta jednogłośnie.  załącznik     nr   9   do protokołu.   

d)  przyjęcia  Regulaminu  dostarczania  wody  i  odprowadzania  ścieków  obowiązującego  na  terenie 
Gminy Ornontowice,
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Projekt szczegółowo omówiono na posiedzeniu komisji w dniu 23.01.2019 r.
Radni nie wnieśli uwag do przedmiotowego projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków obowiązującego 
na terenie Gminy Ornontowice,

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska, Wojciech Kubicki, Łukasz 
Machulik,  Zbigniew Machulik,  Ryszard Milanowski,  Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka,  Sebastian Spyra,  
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka Tadeusz Zientek

Uchwała Nr IV/25/19 w sprawie  przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 
obowiązującego  na  terenie  Gminy  Ornontowice zastała  przyjęta  jednogłośnie  -  załącznik     nr   10    do   
protokołu. 

e) udzielenia dotacji celowej na pomoc finansową dla Powiatu Mikołowskiego w 2019 roku,
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Projekt szczegółowo omówiono na posiedzeniu komisji w dniu 23.01.2019 r.
Radni nie wnieśli uwag do przedmiotowego projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: udzielenia dotacji celowej na pomoc finansową dla Powiatu Mikołowskiego w 2019 
roku,

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska, Wojciech Kubicki, Łukasz 
Machulik,  Zbigniew Machulik,  Ryszard Milanowski,  Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka,  Sebastian Spyra,  
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka Tadeusz Zientek

Uchwała  Nr  IV/26/19  w  sprawie udzielenia  dotacji  celowej  na  pomoc  finansową  dla  Powiatu 
Mikołowskiego w 2019 roku, zastała przyjęta jednogłośnie -   załącznik     nr   11   do protokołu.   .  

f)  przyjęcia  Gminnego  Programu  Przeciwdziałania  Przemocy  w  Rodzinie  oraz  Ochrony  Ofiar 
Przemocy w Rodzinie na lata 2019-2021
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Projekt szczegółowo omówiono na posiedzeniu komisji w dniu 23.01.2019 r.



Radni nie wnieśli uwag do przedmiotowego projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano  w  sprawie:  przyjęcia  Gminnego  Programu  Przeciwdziałania  Przemocy  w  Rodzinie  oraz 
Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2019-2021,
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska, Wojciech Kubicki, Łukasz 
Machulik,  Zbigniew Machulik,  Ryszard Milanowski,  Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka,  Sebastian Spyra,  
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka Tadeusz Zientek

Uchwała  Nr  IV/27/19  w  sprawie  przyjęcia  Gminnego  Programu  Przeciwdziałania  Przemocy  w 
Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2019-2021, zastała przyjęta jednogłośnie   -   
załącznik     nr   12 do protokołu.   

g) przyjęcia wieloletniego programu osłonowego Gminy Ornontowice w zakresie dożywiania „Posiłek 
w szkole i w domu” na lata 2019-2023
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Projekt szczegółowo omówiono na posiedzeniu komisji w dniu 23.01.2019 r.
Radni nie wnieśli uwag do przedmiotowego projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano  w  sprawie:  przyjęcia  wieloletniego  programu  osłonowego  Gminy  Ornontowice  w  zakresie 
dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023,

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska, Wojciech Kubicki, Łukasz 
Machulik,  Zbigniew Machulik,  Ryszard Milanowski,  Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka,  Sebastian Spyra,  
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka Tadeusz Zientek

Uchwała Nr IV/28/19 w sprawie przyjęcia wieloletniego programu osłonowego Gminy Ornontowice w 
zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023,  zastała przyjęta jednogłośnie - 
załącznik     nr   13 do protokołu.   

h)  przyjęcia  Gminnego  programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii w Ornontowicach na 2019 rok
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Projekt szczegółowo omówiono na posiedzeniu komisji w dniu 23.01.2019 r.
Radni nie wnieśli uwag do przedmiotowego projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano  w  sprawie:  przyjęcia  Gminnego  programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Ornontowicach na 2019 rok

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)



Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska, Wojciech Kubicki, Łukasz 
Machulik,  Zbigniew Machulik,  Ryszard Milanowski,  Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka,  Sebastian Spyra,  
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka Tadeusz Zientek

Uchwała  Nr  IV/29/19  w  sprawie  przyjęcia  Gminnego  programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Ornontowicach na 2019 rok, zastała 
przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   14 do protokołu.   

i)  podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do świadczenia  pieniężnego    z  pomocy 
społecznej  w formie  zasiłku  celowego  na  zakup  posiłku  i  żywności  dla  osób  objętych  wieloletnim 
programem w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023,
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Projekt szczegółowo omówiono na posiedzeniu komisji w dniu 23.01.2019 r.
Radni nie wnieśli uwag do przedmiotowego projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do świadczenia pieniężnego 
z pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku i żywności dla osób objętych wieloletnim 
programem w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023,

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska, Wojciech Kubicki, Łukasz 
Machulik,  Zbigniew Machulik,  Ryszard Milanowski,  Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka,  Sebastian Spyra,  
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka Tadeusz Zientek

Uchwała  Nr  IV/30/19  w  sprawie  podwyższenia  kryterium  dochodowego  uprawniającego  do 
świadczenia pieniężnego    z pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku i żywności  
dla osób objętych wieloletnim programem w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 
2019-2023, zastała przyjęta jednogłośnie -   załącznik     nr   15 do protokołu.   

j) określenia zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej.
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Projekt szczegółowo omówiono na posiedzeniu komisji w dniu 23.01.2019 r.
Radni nie wnieśli uwag do przedmiotowego projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: określenia zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej.

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska, Wojciech Kubicki, Łukasz 
Machulik,  Zbigniew Machulik,  Ryszard Milanowski,  Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka,  Sebastian Spyra,  
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka Tadeusz Zientek

Uchwała Nr IV/31/19 w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy 
społecznej, zastała przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   16 do protokołu.   

11. Interpelacje radnych.
W okresie między sesjami wpłynęła jedna interpelacja radnego Mariana Blachy dotycząca zamontowania 
progów zwalniających na  ulicy Polnej  i  Kolejowej.  Treść  interpelacji  jak  i  udzieloną  na nią  odpowiedz 
odczytał Wiceprzewodniczący Rady.



12. Wolne głosy i wnioski.
• Radny Patryk Szwechowicz zwrócił się z prośbą o odśnieżenie drogi przy ulicy Akacjowej.

W odpowedzi na powyższe Wójt poinformował, że jeśli chodzi o odśnieżanie ul. Akacjowej zasięgnie  
informacji  w ZGKiW czy  i  w  jaki  sposób jest  odśnieżana w/w droga.  Natomiast  dla  informacji  
zebranych  Wójt  wyjaśnił,  iż  odśnieżaniem dróg  gminnych  zajmują  się  dwie  firmy.  W przypadku  
wystąpienia oblodzenia nawierzchni drogi, Gmina (od wielu lat) nie używa solanki do usuwania lodu  
(głównie  z  powodów  ekologicznych  i  finansowych)  jedynie  w  newralgicznych   miejscach  takie  
zastosowanie  powinno  mieć  miejsce.  Jeśli  wolą  radnych  będzie,  iż  drogi  gminne  mają  być  
posypywane solanką wtedy zostaną podjęte kroki aby zabezpieczyć odpowiednie środki w budżecie  
na kolejny rok.

• Radny Zbigniew Machulik  poruszył  dwa  tematy:  prośby mieszkańców w  sprawie  oczyszczenia 
potoku ornontowickiego na odcinku od ul. Bujakowskiej do ul. Pośredniej na całej długości ale w 
szczególności  w miejscach  przejść  oraz  temat  rozważenia  pozyskania  środków zewnętrznych  na  
instalację  systemów  fotowoltaicznych  na  budynkach  gminnych,  co  pozwoli  na  uzyskanie 
oszczędności w wydatkach na energię elektryczną,
Odpowiadając na powyższe Wójt wyjaśnił, że temat potoków zostanie rozeznany a także zostanie on 
poruszony na spotkaniu z rolnikami, które najprawdopodobniej odbędzie się w pierwszej połowie  
lutego  br.  Natomiast  drugi  temat  zostanie  przeanalizowany  przez  Panią  Naczelnik  WRiI  i  w  
późniejszym czasie zostanie przedstawiony i omówiony.

• Radny  Eugeniusz  Kaczor  w  imieniu  mieszkańców  zgłosił  uszkodzenie  jezdni  przy  ul.  Leśnej 
(sięgacz od strony lasu), kierując jednocześnie prośbę o rozważenie naprawy po okresie zimowym.
Radny Kaczor poprosił o przesłanie wszystkim radnym regulaminu wynagradzania nauczycieli.

• Radny  Sebastian  Spyra  poruszył  sprawę  zniszczonych  ławek  w  amfiteatrze  parkowym,  co 
najprawdopodobniej jest wynikiem aktów wandalizmu, dlatego tez należałoby się zastanowić nad 
monitoringiem lub inna formą ochrony tego miejsca.

• Radny Grzegorz Pałka zwrócił się z prośbą o naprawę progu zwalniającego przy Restauracji Solarnia  
oraz udrożnienie potoku (mały dołek) przy ul. Solarnia, gdyż najprawdopodobniej został, on zatkany 
co spowodowało tworzące się rozlewisko wody na łące w rejonie w/w potoku.

• Radny Wojciech Kubicki zwrócił  się z prośbą o naprawę nawierzchni drogi ul. Słonecznej i Jasnej.
W odpowiedzi na prośby wykonania naprawy nawierzchni dróg, Wójt poinformował, iż w momencie  
nastania  sprzyjających  warunków  pogodowych  zostaną  przeprowadzone  remonty  najbardziej  
uszkodzonych części dróg gminnych.

• Radny Patryk Szwechowicz,w nawiązaniu do tematu dróg, poprosił o uzupełnienie ubytku jezdni w 
rejonie skrzyżowania ul. Grabowej z ul. Akacjową.

• Radny Tadeusz Zientek poinformował, że z dniem 23 stycznia br. został założony Klub Radnych 
„Dla  Ornontowice”,  w  związku  z  powyższym  radny Zientek  zwrócił  się  do  Wójta  z  prośbą  o  
udostępnienie lokalu gdzie Klub mógłby się spotykać i pełnić dyżury. 
W odpowiedzi Wójt poinformował, że oczywiście taki lokal zostanie udostępniony na potrzeby Klubu  
jednakże aby dopełnić wymogi formalne prosi o złożenie pisma w tym temacie.

W związku z poruszonymi sprawami dotyczącymi dróg, Wójt zasugerował radnym aby tematów związanych 
z ubytkami w drogach nie zostawiać do posiedzenia komisji czy tez sesji – takie tematy można zgłaszać od 
momentu zauważenia bezpośrednio do ZGKiW.

13. Sprawy bieżące.
W  punkcie  dotyczącym  spraw  bieżących jako  pierwszy  głos  zabrał  Wójt  Gminy,  informując  o  takich 
sprawach jak:

• Dotacja  dla  Klubu  Sportowego  GKS  „Gwarek”  -  po  dogłębnym  przeanalizowaniu  sposobu 
finansowania Klubu postanowiono wrócić do formy finansowania sprzed kilku lat,  a  mianowicie 
przekazania  bezpośrednio  do  Klubu dotacji  celowej,  tak  aby Klub mógł  sam rozdysponowywać 
środki finansowe bez pośredników czyli tak jak miało to miejsce dotychczas najpierw przez GOSPiR 
a następnie przez ZGZG, w/w zmiany planuje się wprowadzić od lipca br.,

• Likwidacja  jednostki  Zakład Gospodarki  Zasobami  Gminy -   w związku ze zmniejszającym się 
zakresem  obowiązków  przedmiotowej  jednostki  tj.  przejęciem  spraw  związanych  z  gospodarką 
odpadami przez Urząd pod koniec ubiegłego roku oraz planowanym przekazaniem dotacji na rzecz 
Klubu Sportowego a  co  za  tym idzie   i  całości  zarządzania  związanego ze  sportem w Gminie,  



uznano, iż pozostały zakres spraw, którymi zajmuje się Zakład nie wymaga potrzeby funkcjonowania 
tej  jednostki  jako odrębnego Zakładu generującego koszty.  Ponadto jak podkreślił  Wójt,  fakt,  iż  
jednostka znajduje swoją siedzibę w budynku Urzędu to uzasadnionym wydaje się być aby ten mały 
zakres jakim po wprowadzonych zmianach miałby się zajmować Zakład został przejęty od 1 lipca  
br., przez Urząd poprzez utworzenie odrębnego wydziału czy referatu.
W  związku  z  przedstawionymi  informacjami  przez  Wójta,  radny  Tadeusz  Zientek  zwrócił  się 
z pytaniem czy taki stan rzeczy wiąże się z jakimiś oszczędnościami czy chodzi o zmiany personalne 
w kierowaniu tą jednostką?
W odpowiedzi  Wójt wyjaśnił,  że są to znaczne oszczędności,  o których wysokości  radni zostaną 
poinformowani w późniejszym terminie. Z pewnością natomiast planowane zmiany nie mają żadnych 
względów personalnych. Głównymi przesłankami w podjęciu takiej decyzji są względy finansowe 
oraz malejący zakres obowiązków powierzony w/w jednostce.
W związku z przedstawionymi informacjami, głos zabrał radny Wojciech Kubicki – pytając o to, kto 
przejmie  obowiązki  Zakładu  dotyczące  utrzymania  Parku  Gminnego  i  innych  obiektów,  których 
utrzymaniem zajmował się Zakład?
Odpowiadając na powyższe Wójt wyjaśnił, ze utrzymaniem w/w obiektów będą zajmowały się te 
same osoby co dotychczas.  Natomiast  czy osoby zajmujące się  pracami  porządkowymi  w Parku 
i  pozostałych  obiektach  będą  zatrudnione  przez  Urząd  czy w  Zakład  Gospodarki  Komunalnej  i  
Wodociągowej to kwestia ta pozostaje jeszcze do ustalenia.
Radny Kubicki poprosił o to aby radni byli poinformowani może na jakimś odrębnym spotkaniu o 
organizacji wprowadzanych zmian. 
Wójt oznajmił, iż na pewno radni na bieżąco będą informowani o organizacji zmian związanych z  
likwidacją Zakładu,

• Do Urzędu wpłynęły dwie Uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie: pozytywnej opinii 
o  prawidłowości  planowanej  kwoty  długu  Gminy Ornontowice wynikającej z planowanych i  
zaciągniętych  zobowiązań  oraz  pozytywnej  opinii  o  możliwości  sfinansowania  deficytu 
przedstawionego w uchwale budżetowej na 2019 rok, 

• W dniu 17 stycznia br., odbyło się spotkanie w siedzibie JSW S.A. się z głównym księgowym oraz  
dyrektorem  pionu  ekonomicznego  (o  tematach  poruszonych  na  spotkaniu  radni  zostaną 
poinformowani w późniejszym czasie),

• Na sesji  w miesiącu  lutym br.,  będą  przedstawione  pod obrady Rady Gminy pierwsze  uchwały 
związane z likwidacją ZGZG,

• Kompleksy  Sportowe  „Orlik”  są  otwarte  całorocznie  bez  przerwy  zimowej  jednakże  w  okresie 
zimowym  otwarcie  tychże  obiektów  funkcjonuje  poprzez  uprzednie  zgłoszenie  chętnych  do 
skorzystania z boisk sportowych,

• 8 stycznia br., przeprowadzono korektę sterownika sygnalizacji świetlnej przy ul. Zwycięstwa (rejon 
ul. Pośredniej) gdzie także będzie prowadzony monitoring,

• Z dniem 1 stycznia br., na powrót wprowadzono odbiór sprzed posesji odpadów kuchennych,
• Od 1 stycznia br., przywrócono odpłatność za miesięcznik „Głos Ornontowic” - opłata wynosi 1 zł,
• 26 stycznia br.,  odbędą się w Wiśle (Soszów) zawody narciarskie w „Narciarstwie Alpejskim” o 

puchar Wójta Gminy Ornontowice,
• na sesji w miesiącu lutym br, pod obrady zostaną przedstawione dwie uchwały dotyczące odwołania 

ze stanowiska Pani Celiny Nowak Skarbnik Gminy w związku z przejściem na emeryturę oraz druga 
o powołaniu nowego Skarbnika Gminy w osobie Pani Aleksandry Sewerin.
W związku  z  informacją  Wójta,  Przewodniczący Rady poprosił  aby na  sesji  w  miesiącu  lutym 
zostało  przedstawione  kilka  słów  informacji  uzasadniających  przedstawienie  kandydatury  Pani  
Sewerin do pełnienia funkcji Skarbnika Gminy.

Kolejno głos zabrał Przewodniczący Rady,  który poinformował o korespondencji jaka wpłynęła do Rady 
Gminy w okresie między sesjami:

• pisma  Pana  Marka  Ł.  dotyczące  posługiwania  się  sfałszowanymi  dokumentami  mojego  stanu 
zdrowia  w  celu  ochrony  przestępstw,  oznak  faszyzmu  oraz  fałszowania  innych  istotnych 
dokumentów  (Przewodniczący  Rady  przedstawił  sposób  postępowania  z  w/w  pismami  zgodnie 
z opinią prawną),

• sprawozdanie  Wójta  Gminy  z  udzielonego  dofinansowania  w  2018  roku  do  zamontowanych 
ekologicznych systemów grzewczych w budynkach jednorodzinnych,



• zestawienie posiadanych przez ZGKiW dokumentacji przygotowanych do realizacji odnośnie sieci 
kanalizacyjnej i wodociągowej – w nawiązaniu do przedmiotowego tematu Przewodniczący Rady 
zwrócił się z prośbą do radnych o rozeznanie w swoich okręgach gdzie wymagana jest rozbudowa 
oraz wykonanie przyłączy do sieci wodnej i kanalizacyjnej i zgłoszenie tego w miesiącu marcu br.,  
Przewodniczącemu  Komisji  Budżetu  i  Inwestycji,  zaś  Przewodniczącego  Komisji  prosi  się 
o przedstawienie zbiorczego zestawienia pozyskanych od radnych informacji ze wskazaniem miejsc  
gdzie najbardziej taka rozbudowa jest potrzebna,

• pismo dotyczące realizacji  wskaźników Podstrategii  Promocja  J-ednolitej  S-trategii  T-erytorialnej 
Obszaru Funkcjonowania Powiatu Mikołowskiego,

• informacja Wójta Gminy Ornontowice o ilości postępowań wynikających ze zmian w Miejscowym 
Planie Zagospodarowania Przestrzennego prowadzonych w 2018 r.,

• pismo dotyczące zgłoszenia utworzenia Klubu Radnych „Dla Ornontowic”.

14. Zakończenie sesji.
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący zakończył sesję.

Przewodniczący Rady Gminy
                                                                                                       

           Henryk Nieużyła

Przygotowała: K. Posiłek
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl


